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Tapi s n ik

redovne godi5nje sjednice Skup5tine Udruge knjiinica ,,Konzorcij CROLIST"

odrZane u petak, 02. prosinca2016. godine, s po6etkom u 12.00 sati, u Gradskoj

t<nliZnici,,lvan'Goran Kovadic; u Karlovcu, Ul. Ljudevita Sestica 1.

Sjednicu Skupstine otvara predsjednica UKKC Senka Tomljanovii, pozdravlja prisutne i

uivrduje da je nazocno 13 od ukupno 25 redovitih 6lanova, Sto cini potrebnu vecinu

sukladno odredbi Statuta prema kojoj Skup5tina moZe donositi punovaZne odluke ako je

nazodna najmanje natpolovicna veeina svih redovitih clanova Skup$tine.

Sjednici prisustvuju i predstavnici 7 pridruZenih clanova, koji imaju pravo sudjelovanja u

radu SkupStine.

Sjednici su nazodni i pater Lucije J_agec, gvardijan Franjeva6kog samostana u Samoboru
(Hrvatska franjevacka provincija), Zeljko Rajter (Unibis d.o.o.) i drugi gosti, djelatnici i

suradnici clanica.

Popis prisutnih 6ini sastavni dio i privitak ovom zapisniku.

Za Skup5tinu se predlaZe sljedeci

dnevni red:

i. lzbor 3 clana Radnog predsjedni5tva, zapisnicara i 2 ovjerovitelja zapisnika

2. lzvjeS6e o radu UKKC za razdoblie lipanj 2015. - studeni 2016. godine

3. Financijsko izvjeSce UKKC za 2A15. godinu

4. lzvje5ce Nadzornog odbora UKKC za razdoblle 27 .3.2A1 5.-2.12.2016. godine

5. Razrje5enje Jasmine Milovcid dlanstva u Vijecu i imenovanje novog dlana Vijeca

6. Visina godi5nje clanarine za pridruZene Clanice koje izgraduju zajednidku bazu

7. Osnivanje Koordinacije za odrlavanje i razvoj zajednickog softvera

8. Plan rada UKKC za2o17 . godinu

9. Financijski plan UKKC za 2017 . godinu

PredloZeni dnevni red je jednoglasno usvojen.



Pristupa se raspravi po usvojenim to6kama dnevnog reda.

Ad 1.lzbor3 dlana Radnog predsjedniStva, zapisni6ara i2 ovjerovitelja zapisnika

Za Radno predsjedniStvo se predlaZu Dubravka Sudan (Narodna knjiZnica i citaonica
"Vlado Gotovac" Sisak), Tijana Barbic Domazet (Sveu6ili5na knji2nica Pula) i Dejana

Golenko (Pravni fakultet Rijeka).

Odluka je jednoglasno usvojena.

Radno predsjedni5lvo za predsjedavajucu izabire Dubravku Sudan. Zazapisnicara
predlaZe Dejanu Golenko, a za ovjerovitelje zapisnika Doroteju Kamber-Kontic (Gradska

knji2nica Zadar) i Marijanu Senkic-Klapan (Znanstvena knjiZnica Zadar).

Odluka je jednoglasno usvojena.

Ad 2. lzvje56e o radu UKKC za razdoblje lipanj 2015. - studeni 2016. godine

Senka Tomljanovic podnosi lzvje56e o radu UKKC za razdoblle lipanj 2015. - studeni

2016. godine dostavljeno uz paziv na Skup5tinu u tekstu koii iini sastavni dio i privitak

ovom zapisniku^

Ukratko obrazlaae lzvje5ce. Konstatira da se u izvje5tajnom razdoblju konsolidiralo
tekuie poslovanje Udruge, alizabrinjavaizlazak iz dlanstva u Udruzi 4 redovite 6lanice,

od kojih 3 matiflne knjiZnice. Takoder, neuspjeh na privlacenju u clanstvo knjiZnica koje

koriste zapise iz skupnog kataloga Udruge posredstvom postojecih clanica predstavlja

opasnost da iz clanstva u Udruzi istupe istovrsne knjiZnice koje sada pla6aju pridruZeno

6lanstvo. elanarine su jedini prihod Udruge, a odbijanje Ministarstva kulture da

sufinancira nabavku novog posluZitelja govori da Ministarstuo nije smatralo potrebnim
poduprijeti djelatnost Udruge.

Vijece je na svojoj 4. sjednici odrZanoj 2. prosinca 2016. godine raspravljalo o lzvje5cu o
radu UKKC za razdoblje lipanj 2015, - studeni 2016. godine i predlaZe Skup5tini da ga

usvoji.

Zeljko Rajter smatra da knjiZnice odlaze iz Udruge jer vlasnici softvera na koje te
knji2nice prelaze, osim softvera, nude i konvertirane podatke koje nisu izradile same te
knliZnice, nego su izradeni u kooperativnoj katalogizaciii unutar Konzorcija Crolist, Sto je
nezakonito. Navedenom se problemu mo2e doskocititehnicki, ali i upozoritivlasnike
softvera da to ne smiju raditi. Pritom se ne preuzimaju se pojedinacni zapisi, nego se

konvertiraju cijeli katalozi drugih knji2nica, bez da ih se pita za dozvolu. Smatra da bi

vlasnike drugih softvera trebalo upozoriti da takve stvarivi5e ne rade, a i knjiZnice bi

drukdije reagirale kad biznale da to nije zakonito.

Senka Tomljanovif se nacelno slaZe, ali smatra da se na opisanu situaciju vi5e treba
gledati kao ,,nered - sivu zonu", koju treba pravno rije5iti. Bibliografski zapis je autorski
zapis izraden u radnom odnosu, a poslodavac ugovorom o radu s djelatnikom knjiZnice

treba ugovoriti pravo iskoriStavanja, kako bi mogao registrirati svoje pravo raspolaganja



bazom i zalra2iti da to pravo po5tuju vlasnici drugih softvera. Treba imati na umu i da su

knjiZnice javne slu2be i da su knji2ni6ni katalozi javno dobro.

Fila Bekavac Lokmer istide da bi bilo dobro konzultirati sudsku praksu kojom se

ka2njava neovla$teno kori5tenje tudih podataka. Hrvatska franjevadka provincija, 6ija je
predstavnica, ne bi bila suglasna da neka druga knjiZnica napravi eksport njenih zapisa
u svoju bazubez prethodnog razgovora s Provincijom. Smatra da je tako ne5to

nedopustivo.

Dubravka Surlan zahvaljuje na raspravi i predlaZe SenkiTomljanovi6 da se izloZ.enoi

temi autorskih prava Udruga posvetijoi detaljntje i dublje.

Nakon rasprave u kojoj su sudjelovali i drugi prisutni, na prijedlog Vijeca, Skup5tina

donosi sljedecu

odluku:

Usvaja se lzvje56e o radu UKKC za razdoblje lipanj 2015. - studeni 2016. godine.

Ad 3. Financijsko izvje56e UKKC 2a2015- godinu

Senka Tomljanovic podnosi Financijsko lzvje5ce o radu UKKC za 2015. godinu

dostavljeno uz poziv na Skup5tin u u tekstu koii cini sastavni dio i pivitak ovom

zapisniku.

lnformira Skup3tinu da su sve dlanarine iz prethodne i pro5lih godina podmirene. Udruga

se u cijelosti financira od clanarina, koje se smanjuju i manje su u odnosu na prethodne

godine, pa je svaka inicijativa o iznala2enju dodatnih izvora prihoda dobrodo5la. Najveci

Lnosi se troie na tro5kove redaktora (ugovori o djelu). Ostvaren je vi5ak prihoda u

iznosu 1.090,00 kn. U novu poslovnu godinu smo uSli s prenesenim vi5kom prihoda u

iznosu 13.649,00 kn, uglavnom zbog naplate 6lanarina iz pro5lih godina.

Financijsko izvje$ce UKKC za 2015. godinu prihvatilo je Vijece na svojoj 3. sjednici

odrZanoj 18. srpnja 2016. godine ipredlaZe Skup5tinida ga usvoji.

Na prijedlog Vijeca, SkupStina jednoglasno donosi sljedecu

odluku:

Usvaja se Financijsko izvje56e UKKC 2a2015. godinu.

Ad 4.tzvje56e Nadzornog odbora UKKC za razdoblje 27.3.2015.-2.12.2016. godine

Dubravka Sudan izvje5iuje Skup5tinu da je Nadzorni odbor izabran na Skup5tini

odrZanoj 27. o2ujka2015. godine u sastavu: Ljiljana Siber (Pravnifakultet u Osijeku,

Emilija Pezer (Gradska knjiZnica Vinkovci) i Tijana Barbi6Domazet (SveuciliSna knjiZnica

Pulaj, za predsjednicu izabrao Ljiljanu Siber. Poziva Tijanu Barbic Domazet da u ime

Nadzornog odbora podnese izvjeSce.



Tijana Barbic Domazet obavjeStava da je Nadzorni odbor pregledao financijsku
dokumentaciju i zapisnike o radu Udruge u razdoblju od 27. oZujka 2015. godine do 2.
prosinca 2016. godine, nije nai5ao na propuste u radu te nema nikakvih primjedbi.

Skup5tina jednoglasno donosi sljedecu

odluku:

Usvaja se lzvje5ce Nadzornog odbora UKKC za razdoblle 27 3.2A15. - 2. 12. 2016.

Ad 5. Razrje5enje Jasmine Milovcic 6lanstva u Vijecu i imenovanje novog dlana

Vije6a

Dubravka Sudan izvje5iuje Skup5tinu da je Jasmina Milovcic zatra1lla razrje5enje iz
dlanstva u Vijeiu, budu6i da je u Vijece izabrana kao predstavnica Gradske knjiZnice

,,lvan Goran Kovacic" Karlovac koja je 1. kolovoza 2016. godine istupila iz dlanstva.
Vije6e je o tome raspravljalo na svojoj 4. sjednici odrZanoj 2. prosinca 2016. godine i

predlaZe Skup5tini daza novog dlana Vije6a, u zamjenu za Jasminu Milovdi6, izabere
Vilijama Lakica, koji je prihvatio kandidaturu.

Na prijedlog Vijeca, Skup5tina jednoglasno donosi sljedecu

odluku:

Prihvafa se zahtjev Jasmine Milov6ic, predstavnice Gradske knjiZnice ,,lvan
Goran Kovadic" Karlovac za razrje5enjem iz dlanstava u Vijecu.
U zamjenu za Jasminu Milovdi6, imenuje se novi-dlan Vije63 Vilijam Laki6,
ravnatelj i predstavnik Gradske knjiZnice ,,Juraj Si2gori6" Sibenik u Skup5tini
UKKC.
Mandat Vilijama Lakida u Vije6u traje do isteka mandata ostalih dlanova Vije6a.

Ad 6. Visina godiSnje dlanarine za pridruiene 6lanice koje izgraduju zajednidku

bazu

Senka Tomljanovi6 podsjeca da dio potencijalnih pridruienih clanica (osnovne i srednje
Skola) ne koristi vlastite baze za knjiZnicno poslovanje, vec zajednidki koriste jednu bazu
odvojenu od baze redovite clanice. Clanarina zatakve pravne osobe ne bitrebala biti
jednaka onoj za pridruZene 6lanice koje same koriste vlastitu bazu. S obzirom na

financijsku situaciju u Udruzi, predlaZe da se iznos dlanarine za pridruZene dlanice koje
izgraduju zajednicku bazu odvojenu od baze redovite clanice, utvrdi u vrijednosti od oko
polovice elanarine koju plaiaju pridruZene clanice koje same koriste vlastitu bazu.

O ovoj problematicije raspravljalo Vijece na svojoj 4. sjednici odrZanoj 2. prosinca 2016.
godine i predlaZe Skup5tini da za ovu kategoriju pridruZenih clanica utvrdigodiSnju
dlanarinu u iznosu od 350,00 kn.

1.

2.

3.



Doroteja Kamber-Kontic se ne sla2e s predloZenim. Zajednicki katalozi Skola u

Zadarskoj Zupaniji rezultat su pilot projekta Gradske knjiZnice Zadar. Djelatnici Gradske
knjiZnice Zadar, kao Zupanijske matibne knjiZnice za narodne i Skolske knjiZnice
Zadarske Zupanije, uloZili su veliki trud, znanje i energiju u poticanje narodnih i Skolskih

knjiznicara za izradom kataloga. Pilot projekt umreZavanja zapodeo je 2003. godine i u
to vrijeme mnoge knjiZnice nisu uopie imale katalog. Od tada do danas situacija se
promijenila nabolje, u Skupnom Zupanijskom katalogu osnovnih Skola i Skupnom
Zupanijskom katalogu srednjih Skola sudjelulu 24 knjiZnice. Placanje 6lanarine knjiZnica,
narodnih i Skolskih, koje sudjeluju u izradi Zupanijskog Skupnog kataloga znacilo bi

korak unazad i argument za odustajanje od rada u Crolistu i prelazak na drugi knjiZnieni

softver Sto se ve6 poceo dogadati.

Fila Bekavac Lokmer smatra da rjeSenje financijskih problema Udruge nije u povecanju
prihoda od flanarine, ve6 bismo se trebali okrenuti prema MZOS-u. lstide i problem

posluZitelja, 6ije sufinaniciranje za ministarstva ne predstavlja veliki novac, a uloga
ministarstava je sluZiti. Smatra da Udruga mora dici glas i traZiti sredstva od
ministarstava kulture i znanosti.

Senka Tomljanovi6 slaZe se da se treba zalagati zalralenie sredstava od

ministarstava, no da je isto tako vaZno znati Sto je konkretan cilj i Sto Udruga Zeli postici

- da je nu2no uzeti u obzir sve dimbenike, mora se znati plan rada i prepoznati pogodni

trenutak zatraflerye potpore. Takoder istice da je zahtjev prema ministarstvimaukljucen
u plan rada Udruge i da se vec podetkom 4. mjeseca moZe ici sa zahtjevima.

Dubravka Surlanpredla2e da se za sastanak Vijeca u o2ujku pripremi argumentacija za

nastup prema ministarstvima.

Na prijedlog Vijeca, Skup5tina ve6inom glasova (uz 3 glasa protiv), donosi sljededu

odluku:

Utvrduje se dlanarina za pridruZeno dlanstvo u UKKC, u godiSnjem iznosu od
350,00 knza pravne osobe koje d'ljele jednu bazu podatakaza knjiinifino
poslovanje, odvojenu od baze redovite 6lanice.

Ad 7. Osnivanje Koordinacije za odr1avanje i razvoj zajednidkog softvera

Senka Tomljanovic konstatira da je Ugovorima o odrZavanju programskog proizvoda

Crolist, predvideno da ugovorna strana korisnik programskog proizvoda imenuje
strucnog voditelja projekta Crolist, koji na temelju analize problema u radu programske
podr5ke, oblikuje primjedbe i prijedloge izmjena i dogradnji u programskoj podr5ci i o

njima obavje5tava davatelja usluga. Ugovorima je takoder predvideno godiSnje

odrZavanje okruglih stolova predstavnika davatelja i korisnika programskog proizvoda u
svrhu razmjene iskustava, edukacije i rasprave o novorazvijenim mogucnostima
programske podrSke, te upoznavanja s planovima i smjernicama daljnjeg razvoia
programske podr5ke.



Radi zajednidkog nastupa prema davatelju usluga programske podr5ke, dosad je u
okviru Udruge djelovalo neformalno tijelo koordinatora Crolista pri redovitim dlanicama,
koje se sastajalo radi oblikovaryazalednickog prijedloga ispravaka i nadogradnji
funkcionalnostizajednidkog softvera prema davatelju usluga. To tijelo nije formalno
osnovano kao radno tijelo Udruge, tj. nije donesena Odluka o osnivanju kojom se, prema

clanku 38. Statuta Udruge, utvrduje njegov sastav, zadaie, vrijeme za koie se osniva i

odgovornost za obavljanje poslova.

Takoder, Vijece Udruge je proteklih godina imenovalo pojedine 6lanove Strucnog vijeca,
no nije utvrdilo sastav Strucnog vijeca, zadace, vrijeme za koje se osniva i odgovornost
za obavljanje poslova, kako propisuje clanak 38. Statuta Udruge.

Rad koordinatora Crolista i Strucnog vijeCa potrebno je medusobno povezati i uskladiti s
odredbama Statuta UKKC, na nadin da se osnuje Koordinacijaza odrZavanje i razvoj
zajednickog softvera kao stalno strueno tijelo Skup5tine i Strucno vijece kao stalno
strudno tijelo Vijeca Udruge.

Vije6e je na svojoj 4. sjednici odrZanoj 2. prosinca 2016. godine donijelo odluku o
osnivanju Strudnog vijeda kojom je utvrdilo sastav, zadaCe, odgovornost i vrijeme za
koje se osniva. Konstituirajuca sjednica Strudnog vije6a temeljem ove odluke odrZal ce

se na dan izborne Skup5tine, a do tada ce Strucno vijece raditi u postojecem sastavu.

Vijece je na svojoj 4. sjednici takoder donijelo zakljucak kojim Skup5tini predlaZe

osnivanje Koordinacije za odr2avanje i razvoj zajednickog softvera.

Na prijedlog Vijeca, Skup5tina iednoglasno donosi

Odluku
o osnivanju Koordinacije za odriavanje i razvoj zajednidkog softvera Udruge

knjiZnica,,Konzorcij CROLIST"

1. Osniva se Koordinacija za odrZavanje i razvoj zajednidkog softvera (datje:

Koordinacija) kao stalno strudno ttjelo UKKC.
2. Koordinacija je sastavljena od strucnih voditelja projekta Crolist (dalje: Koordinatori)

pri redovitim dlanicama Udruge, imenovanih od strane celnika pravne osobe redovite
dlanice.

3. Koordinacijom predsjedava Predsjednik Strucnog vijeca UKKC.
4. Zadace Koordinatora su:

- medusobna razmjena iskustava i pruZanje medusobne pomoci u koriStenju
mogu6nosti programske podrSke putem mailing liste koordinatora, facebook
stranice Koordinacije i sl.

- poticanje djelatnika svoje knjiZnice i knjiZnica pridruZenih 6lanica za koje

knjiZnica koordinatora ugovara odrZavanje programske podr5ke na pribavljanje
ovlasnice za aktivan rad u programu kooperativne katalogizacije u knjiZnicno-
informac'rjskom sustavu Crolist i upucivanje u postupak pribavljanja ovlasnice

- konzultiranje s djelatnicima svoje knjiZnice i s djelatnicima knjiZnica pridruZenih

clanica za koje knjiZnica koordinatora ugovara odrZavanje programske podr5ke,

o problemima u radu ipotrebama raanqa novih mogucnosti programske podr5ke

- davanje prijedloga za ispravke i nadogradnju programske podr5ke te njihovo
dostavljanje ostalim dlanovima Koordinacije i Strudnom vijecu Udruge.



- sudjelovanje na okruglim stolovima, stru6nim skupovima i u drugim stru6nim

projektima-u organizaliji Strucnog vijeca, te pru2anje pomoci Strucnom vije6u

Udruge u njihovoj PriPremi
- predliganje clanova Strucnog Vijeda Udruge

5. Mandat dianova Koordinacije traje do opoziva od

redovite clanice i imenovanja novog koordinatora'
strane celnika pravne osobe

izborne Skup5tine Udruge
6e izmedu sebe PredloZiti

6. Konstituirajuca sjednica Koordinacije odr2at ce se na dan

u2017.goOini.-Nlakonstituiraju6ojsjednici,Koordinatori
6lanove Strudnog vije6a.

Ad 8. Plan rada UKKC 2a2017. godinu

senka Tomljanovic obrazlaZe Ptan rada UKKC za2017. godinu dostavljen uz poziv na

Skup5tinu uiekstu koii cini sastavnidio i privitak ovom zapisniku-

Naglasava da su Planom utvrdene posebne zadace Udruge u 2017 - godini koje se

prvLnstveno odnose na analizu stanja u Udruzi i oblikovanje misije, vizije istrategije

ni"nog rada u narednom razdoblju. Konkretne aktivnosti na provedbi utvrdene strategije

oLtinilato biVijece udrrg" naron izborne sjedniceskup5tine koja ce se odr2ati u ozujku

2017 . godine.'planom sI predvidene i konkretne aktivnosti vezane za promjenu

loOataia u Registru udruga u skladu s rezultatima izborne Skup5tine, redovit rad

bkup5tine i Vijjda UKKC,-podupiranje rada Koordinacije za odr1avanje i razvoj

zajednickog softvera i Stiucnog vijeia, te obavljanje tekucih poslova (redakcija skupnog

kaialoga, a-dministracija, racun-ovodstvo, poslovi sistem inZenjera) i prikupljanje

dlanarine za 2017 . godinu.

Plan rada uKKc za 2A17 . godinu raspravilo je Vije6e na svojoj 4. sjednici odrzanoj 2'

prosinca 2016. godine i predlaZe Skup5tini da ga usvoji'

Zeljko Rajter smatra da je nuZno planirati nabavu dvoprocesnog servera i cloud

tehnologije koja ce omoguciti i ugo56ivan je baza drugih knjiznica.

Fila Bekavac Lokmer smatra da bi se s problemom zajednickoga servera trebalo

upoznati medije i Saborski odbora obrazovanje. Smatra^da se ne bitrebalo dekati sa

ii1tt;"uo* i Oj treba ici u ministarstva dim prije, a ne u 3. mjesecu ili u 9' mjesecu'

senka Tomljanovi6 smatra da treba sprijeciti bilo kakvu mogucnost negativnoga

iazvqa situalije. lsti6e da je regularni put prema Ministarstvu kulture ici sa zahtjevom za

nabavu servera u 9. mjesecu t<iOa se traZe sredstva za programe u kulturi i da je

brzanje sa zahtjevom irije 9. mjeseca politicki neprimjereno. Takoder istide da je nuZno

preisiitati razlogezaSio iu detiii narodne knjiZnice iza5le iz Udruge, te da je potrebno

prethodno postlviti plan aktivnosti, a koji ce biti promiSljen i ozbiljan te koji ce se

predstaviti na Skup5tini Udruge u 3. mjesecu'

Na prijedlog Vijeca, Skup5tina vecinom glasova (uz jedan suzdr2ani glas) donosi

sljedecu 
odruku:

Usvaja se Plan rada UKKC za2O17' godinu'



Ad 9. Financijski plan UKKC 2a2017. godinu

Senka Tomljanovif, obrazla\e Financijski plan UKKC za 2017. godinu dostavljen uz
poziv na Skup5tinu u tekstu koji iinisasfayni dio i privitak ovom zapisniku.

Napominje kako se 2a2017, godinu planira jednaka struktura prihoda kao i prethodne
godine, buduci da je neizvjesno u6lanjivanje novih clanova, kao i ostvarivanje
proradunskih prihoda za financiranje redovite djelatnosti i nabavku posluZitelja Udruge. S
obzirom da su 4 redovite clanice istupile iz Udruge, planiraju se i umanjeni prihodi od
6lanarine. Prema financijskom planu, zbog prenesenog viSka prihoda, jo5 2017. godine
bi se mogli pratiti dosadaSnjitro5kovi ukoliko ne bude nepredvidenih rashoda, ali
definitivno nece biti dovoljno prihoda za pokriie rashoda u 2018. godini. Ukoliko iznos i

struktura prihoda budu nepromijenjeni i u 2018. godini, trebat ce ili umanjiti troSkove za

stru6ne sluZbe ili proSiriti broj clanica.

Financijski plan UKKC za 2017. godinu je raspravilo Vijece na svojoj 4. sjednici odrZanoj
2. prosinca 2016. godine i predlaZe Skup5tini da ga usvoji.

Na prijedlog Vijeca, SkupStina jednoglasno donosi sljedecu

odluku:

Usvaja se Financijski plan UKKC za 2017. godinu.

Skup5tina je zavriila radom u 14.30 sati.

Predsjgdnica,Rad nog predsjed ni Stva:
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Dubravka Surlan

Zapisnidar:

Dejana Golenko

\.'|
Ovjerovitelji zapisnika:

(,;*r,, ,,,11ir&L-^-

Mariiana,Senkic-Klapa n
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